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Oszukane stowarzyszenie 
działające na rzecz zwierząt
\\\ PRUSZKÓW

O problemach związanych  
z nieuczciwymi i nierzetelnymi 
fachowcami słyszał chyba 
każdy. Jednak kto chciałby 
oszukać stowarzyszenie 
działające na rzecz zwierząt?

W poprzednim roku Pruszkowskie 
Stowarzyszenie Na Rzecz Zwie-

rząt wygrało konkurs zorganizowany 
przez sieć sklepów Netto. 

Nowy burmistrz 
Grodziska Mazowieckiego 

Tomasz Krupski

Podopieczny stowarzyszenia

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Tomasz Krupski ma 34 lata, 
przez ostatnie dziewięć 
był zastępcą Grzegorza 
Benedykcińskiego. Jakie ma 
plany? O czym marzy? Jaki 
będzie Grodzisk Mazowiecki 
Tomasza Krupskiego? 

\\\  Przed wyborami pytaliśmy miesz-
kańców, jakiego burmistrza potrze-
bują. Od młodych usłyszeliśmy, że w 
ich wieku, żeby rozumiał ich proble-
my. A pan mówi, że uwagę skieruje 
na seniorów!
Tomasz Krupski: Mam poczucie, że 
gmina dużo inwestuje w młodych lu-
dzi. W tym roku to 7 mln zł wsparcia 
dla organizacji pozarządowych, które 
zajmują się propagowaniem zdrowe-
go stylu życia, pomocą w rozwijaniu 
pasji, a także profilaktyką zachowań 
niepożądanych. W ostatnich latach 
powstało również wiele miejsc, gdzie 
młodzi ludzie mogą się spotykać, to 
m.in. Stawy Walczewskiego, Stawy 
Goliana, park hr. Skarbków, obiekty za-
rządzane przez Ośrodek Kultury: kino, 
świetlice, Centrum Kultury, sala You-
Media, Planetarium i obserwatorium 
astronomiczne. W naszej gminie jest 
wiele siłowni plenerowych, działają 
liczne kluby sportowe. 
\\\  Widziałam, jak na ulicy zatrzyma-
li  pana chłopcy, żeby zrobić z panem 
zdjęcie. 
Na co dzień pracuję z Młodzieżową 
Grupą Konsultacyjną, która pomaga 
mi lepiej zrozumieć potrzeby młodych 
mieszkańców. Myślę  więc o kolejnych 
miejscach spotkań młodzieży. Mogłyby 
to być: Staw Wąsowskiego, willa Fok-
sal oraz sztuczne jezioro i infrastruk-
tura sportowo–rekreacyjna w Chlebni. 
Myślę, że także zwiększymy ofertę dla 
młodych w Hali Widowiskowo-Spor-
towej CAIIS. Chciałbym, aby w Grodzi-
sku Mazowieckim powstał Skate Park. 
Wiele więc się już w naszym mieście 
zadziało dla młodych i dużo się dzieje, 
systemowo natomiast brakuje usług 
dla osób starszych wymagających opie-
ki, obecności najbliższych przez cały 
dzień. Troska o nich ogranicza możli-
wość pracy, pojechania na zakupy, czy 
wyjścia do kina ich dzieciom i wnukom. 
Dlatego chciałbym, aby pojawiły się u 
nas miejsca opieki wytchnieniowej, 
dziennej, gdzie osoby starsze mogły-
by pozostawać w ciągu dnia pod fa-
chową opieką. Tego typu placówki są 
niezwykle ważne, dlatego, pomimo że 
aktualnie brakuje satysfakcjonującego 
modelu wsparcia finansowego, będę 
szukał sposobu na ich utworzenie. 

\\\  Powiedział pan, że marzy o tym, 
by Grodzisk Mazowiecki stał się 
polskim Oksfordem, aby powstało 
w nim miasteczko akademickie?
Na realizację tego pomysłu samorząd 
ma tylko częściowy wpływ. Powstanie 
Centralnego Portu Komunikacyjnego 
podniosłoby prestiż regionu i zwięk-
szyło rolę, jaką mogłoby pełnić w 
przyszłości nasze miasto, a więc także 
szanse na stworzenie kampusu. Moż-
liwości są, bo jest u nas wiele tysięcy 
hektarów ziemi należącej do Skarbu 
Państwa. Jasne jest także to, że do rea-
lizacji tego projektu poprzez Minister-
stwo Edukacji musielibyśmy zaprosić 
uczelnie wyższe. Jest to jednak odległe 
zagadnienie. Grodzisk to jednak miasto 
ludzi otwartych, ambitnych i zdolnych 
do ciężkiej pracy. A więc wszystko jest 
możliwe. 

Dziś z perspektywy samorządu 
gminnego widzimy potrzebę, aby 
zwiększyć liczbę miejsc w szkołach 
średnich, bo nasze miasto się rozwija, 
a młodzież jest zmuszona jeździć do 
Pruszkowa lub do Warszawy. Do roz-
mów o powstaniu kolejnego liceum 
skłania również to, że Warszawa ogra-
niczyła dostęp młodzieży z regionu do 
swoich szkół.
\\\  Burmistrz Benedykciński zapo-
wiada walkę z tymi, którzy wycinają 
drzewa. Czy pan też się do niej przy-
łączy? 
Mam świadomość tego, że samorząd 
to miejsce spotkania dobra wspólnoty 
z dobrem indywidualnym. Burmistrz 
może zabiegać o to, aby hamować właś-
cicieli działek w ich chęci wycinania 
drzew rosnących na własnym terenie 
poprzez instrumenty prawne i eduka-
cję. Nie znaczy to jednak, że nie może 
kreować zielonej przestrzeni. Może 
poprzez m.in. zwiększanie terenów 
zielonych, które są własnością gminy, 
a także poprzez sadzenie drzew. Sa-

morząd może więc odkupywać cenne 
przyrodniczo tereny z rąk prywatnych 
– właśnie w celu otoczenia ich ochro-
ną. I jest kilka takich miejsc w gminie, 
które moglibyśmy wykupić, właśnie po 
to, aby rosnące tam drzewa nie zostały 
wycięte. Samorząd może też chronić 
przyrodę, kształtując plan ogólny lub 
plany zagospodarowania, czyli doku-
menty określające funkcjonalność gmi-
ny. Bardzo chciałbym w tych dokumen-
tach wyznaczyć nowe tereny ochrony 
przyrody. 

\\\  Grzegorz Benedykciński chciał, 
aby przy Centrum Kultury powstał 
plac centralny, a pod nim parking 
podziemny. A także, aby zbudował 
pan hotel przy Hali Widowiskowo–
Sportowej. Czy będzie pan te wizje 
realizować?
Obecna Rada Miejska wspólnie z bur-
mistrzem Grzegorzem Benedykciń-
skim ustaliła budżet i cele inwestycyj-
ne na rok 2024, ale również prognozę 
finansową na kolejne lata. A więc jako 
nowy burmistrz będę przez najbliższe 
dwa lata realizował cele już ustalone. 
Jednak są to także moje cele, ponie-
waż również brałem udział w ich wy-
znaczaniu jako zastępca burmistrza. 
Mogę więc powiedzieć, że zamierza-

my zrealizować powstanie w mie-
ście placu centralnego z parkingiem  
podziemnym. 

Ponadto planujemy więcej ścieżek 
rowerowych, rozwój sieci lokalnych 
obiektów kultury m.in. budowę Ośrod-
ka Kultury w Książenicach, moderniza-
cję deptaka. Uważam za kluczową dla 
naszej gminy budowę stawu w Chlebni 
jako zbiornika retencyjnego oraz miej-
sca rekreacji i cieszy mnie, że mamy 
już decyzję środowiskową. Czekamy 
na pozwolenie wodne i myślimy, że w 
czerwcu otrzymamy pozwolenie na 
budowę. 
\\\  A co gmina zyska nowego? 
Jeden z dużych dostawców Internetu 
zwrócił się z propozycją partnerstwa 
w realizacji inwestycji światłowodo-
wej o wartości 40 mln zł. Partnerstwo 
ma dotyczyć budowy sieci na terenach 
mniej zabudowanych, na których In-
ternetu dotąd nie było. Mam nadzieję, 
że wkrótce podpiszemy list intencyjny 
i już w tym roku zaczniemy realizować 
tę inwestycję. 

W mojej ocenie konieczna jest także 
rozbudowa szkoły nr 6, a także budowa 
sali gimnastycznej przy szkole nr 1. Za-
mierzamy  zakupić willę Foksal i prze-
znaczyć ten zabytek na cele kultury. 
Minister deklaruje chęć sprzedaży tego 
obiektu. Jesteśmy w trakcie budowy 
pierwszego publicznego żłobka przy 
ulicy Okrężnej. Planujemy wybudować 
nowe przedszkole po pozyskaniu tere-
nów przy ulicy Źródlanej na granicy 
sołectw Radonie i  Książenice. 
\\\  Kim jest burmistrz Tomasz Krup-
ski?
Ważne jest dla mnie to, że poprzez 
pracę w samorządzie mogę zrobić 
coś dobrego i zostawić trwały ślad 
w tkance miejskiej. W samorządzie 
można efektywnie pracować dla kra-
ju. Dlatego cieszę się, że najpierw jako 
radny, a teraz burmistrz mogę brać w 
tym udział. Tak jak mój ojciec Janusz 
Krupski postrzegam pracę dla Polski 
w kategoriach służby.
\\\  Bardzo dziękuję za rozmowę.

Beata Pawłowicz

Nowy burmistrz Grodziska Mazowieckiego 

UCHWAŁA NR 1117/2024 
RADY MIEJSKIEJ W GRODZISKU MAZOWIECKIM  

z dnia 28 lutego 2024 r.
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Uchwały Nr 746/2022 Rady Miejskiej  

w Grodzisku Mazowieckim z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków 
sytuowania na terenie gminy Grodzisk Mazowiecki obiektów małej architektury, 

tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  
(t.j. Dz. U.  z  2023 r. poz. 40 ze zm.) oraz art. 37b ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) Rada Miejska uchwala,  
co następuje: 

§ 1. Ustala się przystąpienie do sporządzenia zmiany Uchwały Nr 746/2022 Rady Miejskiej  
w Grodzisku Mazowieckim z dnia 20 kwietnia 2022 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania 
na terenie gminy Grodzisk Mazowiecki obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 
reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 
budowlanych, z jakich mogą być wykonane. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Grodziska Mazowieckiego. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Joanna Wróblewska 

„Ważne jest dla mnie to,  
że poprzez pracę  

w samorządzie mogę 
zrobić coś dobrego  

i zostawić trwały ślad  
w tkance miejskiej.  

W samorządzie  
można efektywnie 

pracować dla kraju”

dokończenie 
ze str. 1
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Wolontariusze wysłali swój wniosek i 
pokonali konkurencję. Firma zgodziła 
się sfinansować budowę pawilonu na 
ich terenie. Jednak każdy, kto budował 
dom lub przeprowadzał jakikolwiek re-
mont, wie, że plan to najmniejszy prob-
lem. Największe wyzwanie to znaleźć 
odpowiedniego wykonawcę budowy. 
Tutaj niestety stowarzyszeniu nie do-
pisało szczęście. Umowa z siecią Netto 
przewidywała, że pawilon powstanie 
do końca roku 2023. Niestety, prace nie 
zostały zakończone do dziś, a człowiek 
odpowiedzialny za budowę zniknął z 
zaliczką.

\\\   Po co ten pawilon?
W tej chwili wolontariusze ze 

stowarzyszenia mają na swoim tere-
nie jeden pawilon. Służy im za biuro, 
kuchnię, pokój socjalny oraz sypialnię, 
gdyż w punkcie adopcyjnym zawsze 
musi być jeden z wolontariuszy, o 
każdej porze dnia i nocy. Dodatkowo 
pomieszczenie jest również żłobkiem 
dla psów i miejscem kwarantanny dla 
chorych zwierzaków.

– To największy problem. Niektó-
re zdrowe psy musimy tu trzymać z 
różnych powodów. Niestety mają one 
wówczas kontakt z tymi, które choru-
ją. W ten sposób zawsze jest niebez-
pieczeństwo, że choroba się rozprze-
strzeni. Dlatego tak ważny byłby dla 
nas ten drugi pawilon – mówi Aneta ze 
stowarzyszenia.

Nie da się ukryć, że w starym bu-
dynku jest również po prostu ciasno. 
Nowy pawilon rozwiązałby część prob-
lemów stowarzyszenia.

\\\   Początek problemów
– Teraz widzę, że podczas realizacji 

tej inwestycji popełniliśmy kilka błę-
dów. Przede wszystkim wybraliśmy 
taniego wykonawcę, który zażądał 
większej niż zazwyczaj zaliczki. Nieste-
ty zgodziliśmy się na to – dodała Aneta.

Umowa z wykonawcą obejmowała 
kupno przez niego materiałów, a na-
stępnie postawienie pawilonu. Już na 
samym początku zaczęły się problemy. 
Po kilku pierwszych wizytach wyko-
nawca przestał się pojawiać na terenie 
prac. Nikt ze stowarzyszenia nie zoba-
czył również materiałów, które miał 
kupić.

\\\   Stracone pieniądze
– Na początku dostawaliśmy różne 

wymówki. Że pogoda jest zła, że dzisiaj 
nie może. Potem mężczyzna przestał 
odbierać telefon. Sprawdziliśmy u pro-
ducenta i okazało się, że nie kupił płyt, 
z których miał powstać pawilon – mówi 
Aneta.

Z obawy przed reperkusjami schro-
nisko postanowiło działać. Za resztę 
pieniędzy z dofinansowania wolonta-
riusze sami kupili materiały na budo-
wę pawilonu. Udało im się skontak-
tować z wykonawcą, który przyjechał  

do nich i zaczął pracę nad budynkiem. 
Niestety go nie skończył. Pozostała 
również sprawa pieniędzy, które wyko-
nawca miał rzekomo wydać wcześniej 
na materiały.

\\\   Co dalej?
– Niestety, po raz kolejny człowiek 

zniknął. Znów przestał odbierać tele-
fony. Nie dokończył pracy, nie oddał 
materiałów lub pieniędzy – podsumo-
wała Aneta.

Z wykonawcą Anecie udało się 
skontaktować po raz kolejny na po-
czątku kwietna. Mężczyzna powiedział, 
że jest gotów dokończyć pracę. Jednak 
tym razem wolontariusze ze stowarzy-
szenia nie chcieli kontynuować współ-
pracy.

– Powiedziałam, że chcemy, aby 
oddał materiały, które ponoć dla nas 
zakupił lub ich wartość i na tym koń-
czymy współpracę – powiedziała wo-
lontariuszka.

Pracownik obiecał oddać materiały 
do 3 kwietnia. Niestety do dziś tego nie 
zrobił.

Wolontariusze na razie nie chcą 
podać nazwy wykonawcy, który zgo-
dził się na przeprowadzenie prac. Na-

dal mają nadzieję, że sprawę pawilonu 
może uda się rozwiązać w sposób po-
lubowny, bez udziału sądu. Niestety z 
czasem szanse na to są coraz mniejsze.

– Najprawdopodobniej będziemy 
musieli sprawę zgłosić na drogę sądo-
wą. Jednocześnie zaczniemy szukać 
innego wykonawcę, który zgodzi się 
pracować na zasadach tak zwanego 
„wykonawstwa zastępczego”. Oznacza 
to, że nowa firma sporządzi dokumen-
tację i wykona usługę, za którą zapłaci-
my, a następnie my będziemy musieli 
skierować poprzedniego wykonawcę 
do sądu o zwrot kosztów – tłumaczy 
Aneta.

Pruszkowskie Stowarzyszenie Na 
Rzecz Zwierząt działa, aby dać ciepło i 
dom każdemu psu lub kotu, który jest 
w potrzebie. To do nich trafiają zwie-
rzęta, które straż miejska odnajduje na 

ulicach miasta. Wolontariusze dbają o 
bezpieczeństwo czworonogów, często 
jeżdżąc na interwencje i odbierając za-
niedbane zwierzaki osobom, które nie 
nadają się na ich właścicieli. Niestety 
ich punkt adopcyjny pęka w szwach. 
Wciąż przybywa tu podopiecznych, 
brakuje zaś ludzi, gotowych do adopcji 
zwierząt. Wygrana w konkursie i no-
wy pawilon miał ułatwić ich działania. 
Zamiast tego stał się powodem trosk i 
kłopotów.

Dlatego apelujemy, jeżeli w Prusz-
kowie lub okolicy jest firma, która by-
łaby gotowa pomóc stowarzyszeniu i 
skończyć remont na uczciwych warun-
kach, niech jej pracownicy skontaktują 
się z wolontariuszami. Warto wesprzeć 
ludzi, którzy z poświęceniem opiekują 
się zwierzętami w potrzebie.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Oszukane stowarzyszenie 
działające na rzecz zwierząt

Wnętrze starego pawilonu

Pawilon służy wolontariuszom i psom



4 NR 269 (7) 8 MAJA 2024 AKTUALNOŚCI

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
 Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311) zawiadamiam, że na wniosek 
Wójta Gminy Raszyn zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej ul. Kwiatów 
Polnych w Dawidach Bankowych, gm. Raszyn, powiat pruszkowski.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Dawidy Bankowe (obręb 2): działki nr ew.: 78, 75/3, 75/8, 69/16, 69/8, 68/1, 66/1, 60/2, 77/2 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 77), 79/22 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/5), 
79/20 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/4), 79/18 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 79/7), 79/16 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/11), 79/14 (działka powstanie  
z podziału działki nr ew. 79/6), 76/18 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 76/3), 74/12 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 74/4), 75/18 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 75/10), 
73/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 73/2), 75/16 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 75/9), 70/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 70/5), 70/6 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 70/1), 69/18 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 69/7), 68/11 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 68/5), 66/10 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 66/4), 160/2 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 160), 64/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 64), 63/6 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 63/4), 62/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 62), 
61/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 61), 60/36 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
60/33), 187/24 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 187/21), 59/2 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 59), 76/16 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 76/5), 74/10 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 74/5), 73/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 73/3), 165/2 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 165).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Dawidy Bankowe (obręb 2): działki nr ew.: 133/1, 76/2, 75/6, 75/4, 69/15, 60/34, 60/24, 187/11, 
187/1, 79/23 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/5), 79/21 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 79/4), 79/19 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/7), 79/17 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 79/11), 79/15 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 79/6), 76/17 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 76/3), 75/19 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 75/10), 
73/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 73/2), 75/17 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 75/9), 70/9 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 70/5), 70/7 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 70/1), 68/12 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 68/5), 66/11 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 66/4), 64/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 64), 62/2 (działka 
powstanie z podziału działki nr ew. 62), 61/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 61), 187/23 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 187/21), 59/1 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 59), 76/15 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 76/5), 73/8 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 73/3), 165/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 165).

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 562) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Marszałek Adam 
Struzik podpisał umowy 
na dofinansowanie 
inwestycji sportowych 
z przedstawicielami 
kilkudziesięciu gmin  
w grodziskiej hali 
widowiskowo-sportowej. 
Podczas spotkania marszałek 
przypomniał o znaczeniu 
czerwcowych wyborów  
do Parlamentu Europejskiego 
dla każdego regionu. 

Radni województwa mazowieckie-
go przeznaczyli w tym roku pra-

wie 5 mln zł na rozwój infrastruktury 
sportowej. Jednym z beneficjentów 
jest Gmina Michałowice. – Te środki 
zostaną przeznaczone na budowę 
małego boiska – powiedziała wójt 
Małgorzata Pachecka. – Nie wystarczą 
na sfinansowanie całej inwestycji, ale 
stanowią znaczące wsparcie – doda-
ła. Dofinansowanie otrzymały także 
gminy: Raszyn na modernizację boi-
ska Wronik, Brwinów na przebudowę 
zespołu sportowego przy szkole w 
Otrębusach, Baranów na moderniza-
cję boiska w Cegłowie. Żabia Wola na 
modernizację infrastruktury sportowej 
w Bartoszówce. Grodzisk Mazowiecki 
na remont boiska przy Szkole Pod-
stawowej nr 5. Milanówek na remont 

sali gimnastycznej w Zespole Szkół  
nr 1. 

\\\   Wybory  
do Europarlamentu 

Podczas uroczystego podpisania 
umów marszałek Adam Struzik po-
gratulował beneficjentom i życzył, aby 
zrealizowali dofinansowane inwesty-
cje. Marszałek przypomniał także o su-
mach, jakie ze środków unijnych trafiły 
do Polski przez 20 lat jej członkostwa w 
Unii Europejskiej i o inwestycjach, jakie 
dzięki nim udało się przeprowadzić. 
Marszałek podkreślił, że czerwcowe 
wybory do Parlamentu Europejskiego 
są bardzo ważne, bo dotyczą wielkiej 
europejskiej wspólnoty liczącej ponad 
400 mln ludzi. – Rozwiązania, które 
przyjmie Parlament Europejski, będą 
miały wpływ na życie w każdym regio-
nie Europy i najmniejszym sołectwie 
– powiedział marszałek.  

Marszałek dodał także, że możemy 
być dumni z naszych działań na rzecz 
Mazowsza. Financial Times w rankingu 
regionów przyszłości umieścił Mazow-
sze na ósmym miejscu pod względem 
potencjału ekonomicznego i perspek-
tyw rozwoju. 

\\\   Kosmiczny  
rozwój Grodziska

Na pytanie, dlaczego uroczystość 
odbywa się w Grodzisku Mazowie-
ckim, marszałek odpowiedział, że jest 
to wyraz docenienia władz lokalnych, 

ponieważ Grodzisk Mazowiecki zro-
bił w ciągu ostatnich dwudziestu kilku 
lat ogromny postęp. Od infrastruktury 
wodno-kanalizacyjnej do planetarium 
astronomicznego, które znajduje się 
w hali, gdzie umowy są podpisywa-
ne. Ta kosmiczna przemiana miasta, 
zdaniem marszałka, to w dużej mie-
rze zasługa burmistrza Grzegorza 
Benedykcińskiego. Marszałek Adam 
Struzik wyraził zadowolenie, że nadal 
będzie współpracował z Grzegorzem 
Benedykcińskim, teraz jako radnym  
sejmiku. 

Tekst i zdjęcie 
Beata Pawłowicz

Marszałek wybrał Grodzisk 
Mazowiecki 

Adam Struzik

\\\ PIASTÓW

Przejazd z Alei Jerozolimskich 
do Piastowa został 
przywrócony dzięki  
nowemu wjazdowi  
do miasta. Poprzednia  
trasa jest zablokowana.

O d ponad tygodnia wjazd z Al. Je-
rozolimskich w al. Tysiąclecia w 

Piastowie jest zamknięty w związku 
z prowadzonymi pracami drogowymi 
w mieście. Dojazd jest zablokowany, 
jednak pojawiła się nowa możliwość 
dotarcia do Piastowa. Jadąc od strony 

Warszawy w kierunku Pruszkowa Ale-
jami Jerozolimskimi, należy skręcić w 
nowy łącznik przy byłym sklepie Te-
sco (przedłużenie ul. Grunwaldzkiej), 
przed stacją benzynową MOL. Droga 
dalej prowadzi do al. Tysiąclecia. 

Utrudnienia są związane z budo-
wą ul. Grunwaldzkiej, która będzie 

prowadziła kierowców do nowopo-
wstałego wiaduktu łączącego Piastów 
i Pruszków. Sam most jest już skoń-

czony, jak również wjazd na niego od 
strony ulic Warszawskiej i Granicznej. 
Wiadukt zacznie służyć kierowcom, 
wraz z zakończeniem prac nad ulicą  
Grunwaldzką.

Ze względu na nową możliwość 
wjazdu w aleję Tysiąclecia w Piastowie 
od poniedziałku (29 kwietnia) przy-
wrócone zostały podstawowe trasy 
linii 717 i N85 oraz przystanki Orzesz-
kowej 01 i 02.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Nowy wjazd gotowy

Nowy zjazd

Trasa przy dawnym sklepie TESCO

Utrudnienia  
są związane z budową  

ul. Grunwaldzkiej
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\\\ MILANÓWEK

Turczynek mógłby być ozdobą 
Milanówka, ale nie jest,  
choć wyremontowano ścieżki, 
postawiono ławki i kosze 
na śmieci. Mimo to nawet 
przy pięknej pogodzie, jaka 
panowała w długi majowy 
weekend, było tam pusto. 

Dwie malownicze, ale zaniedbane 
wille nie poprawiają wizerunku 

tego miejsca. Odwrotnie dopełniają je-
go nostalgiczny charakter. Co będzie, a 
co powinno być dalej z milanowskim 
zabytkowym parkiem? 

Turczynek to wpisane do rejestru 
zabytków dwie wille z początku XX 
wieku stojące w 10 hektarowym par-
ku. W roku 2008 Milanówek odkupił 
Turczynek za niewielką w stosunku 
do wartości sumę 3 mln zł. Ta suma 
stanowi jednak ułamek tej, jaką trze-
ba by wydać na ich remont. Zdaniem 
wiceburmistrza Pauliny Gawrońskiej 
mówimy w tym wypadku o sumie na-
wet stu milionów złotych. 

\\\   Lęk  
przed deweloperami

Mieszkańców zajmuje temat dewe-
loperów, którzy w ich ocenie: krążą wo-
kół ich domów w poszukiwaniu miejsc, 
gdzie będą mogli zbudować osiedla. A 
osiedla oznaczają koniec kameralnego 
podmiejskiego świata jednorodzinnych 
domów, zabytkowych willi i spoko-
ju. Kiedy więc pojawiła się pogłoska, 
że jest zgoda na sprzedaż Turczynka, 
wzbudziła niepokój, że to właśnie za-

powiedz tego, czego mieszkańcy się 
obawiają: powstania w pobliżu ich do-
mów kolejnego osiedla. Tej pogłoski nie 
udało się nam potwierdzić. Choć zgoda 
na sprzedaż została wydana przez Ma-
zowieckiego Wojewódzkiego Konser-
watora Zabytków już w 2013 roku, ale 
też zablokowana przez ostatnią radę 
miasta. Póki więc nowa rada tego nie 
zmieni, Turczynek zdaje się: nie jest na 
sprzedaż. 

Pogłoska, która zelektryzowała 
mieszkańców, mówiła, że sprzedana 
ma być tylko zielona parkowa część, a 
kłopotliwe, choć urokliwe wille pozo-
stawione same sobie. Tymczasem ta 
część przylega do drogi prowadzącej z 
Warszawy do Milanówka i dalej do Gro-
dziska Mazowieckiego. Drogi, z której 
korzystają także mieszkańcy Podkowy 
Leśnej i Brwinowa, a że ta droga jest 
wąska, osiedle oznacza jedno: perma-
nentny korek.  

\\\   Zamiana  
w park miejski 

W 2022 roku miasto otrzymało 
dofinansowanie na projekt poprawy 
jakości środowiska miejskiego poprzez 
zagospodarowanie terenów zielonych 

na obszarze Gminy Milanówek. Jednym 
z pięciu zadań, jakie ten plan przewidy-
wał, było sporządzenie dokumentacji 
projektowej dla terenów zielonych przy 
willach Turczynek. Pozostałe zadania 
dotyczyły zagospodarowania zieleni w 
centrum miasta: skwerów i otoczenia 
Willi Waleria. Dzięki temu stworzono 
w części parku Turczynek ścieżki dla 
spacerowiczów, postawiono ławki itp. 
Miasto miało nadzieję, że bliskość Sta-
wiska, które odwiedza wielu turystów 
oraz mieszkańców przyciągnie na Tur-
czynek gości, a park stanie się miejscem 
wypoczynku. 

Kończące swoją kadencję władze 
Milanówka zabiegały o zmianę pla-
nu miejscowego zagospodarowania 
Turczynka, aby móc tam postawić 
pomocniczy budynek, który umożli-
wiłby zwiększenie funkcji, jakie mo-
głoby pełnić to miejsce. Ustępujący 
burmistrz miał plan, aby powstał tam 
Milanówek-Zdrój. Co zaproponuje no-
wy burmistrz? Będziemy informować. 
Na razie warto tam iść na spacer, bo to 
miejsce to wyjątkowa pamiątka z histo-
rii miast-ogrodów.  

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz 

Turczynek – smutny park

Zabytkowe wille są odgrodzone płotem od parku i niedostępne  
dla spacerowiczów

\\\ PRUSZKÓW

Święto Narodowe 3 Maja 
obchodzi się w całej Polsce. 
Część osób upamiętnia  
ten wyjątkowy dzień biorąc 
udział w konkurencjach 
sportowych. Tak było również 
w Pruszkowie.

Święto Konstytucji 3 Maja to jedno 
z najważniejszych państwowych 

wydarzeń w naszym kraju. W tym 
roku obchodziliśmy 233. rocznicę jej 
podpisania. Z tej okazji w całej Polsce 
organizowano wiele wydarzeń upa-
miętniających ten dzień w tym również 
sportowych.

Tak było również w Pruszkowie. Po 
raz kolejny w mieście zorganizowano 
Nightskating biało-czerwony, czyli rajd 
na rolkach ulicami Pruszkowa upamięt-
niający jedno z najważniejszych wyda-
rzeń naszej historii.

Uczestnicy spotkali się przy urzę-
dzie miasta. Tutaj najpierw odbyły się 
gry i zabawy oraz krótki instruktaż, jak 
prawidłowo poruszać się na rolkach. 
Organizatorzy sprawdzili również 
sprzęt przybyłych osób, wszystko z 
troską o bezpieczeństwo uczestników. 
Około godziny 20.00 sportowcy ruszyli 
w trasę, która biegła od ul. Bolesława 
Prusa przy Parku Potulickich, przez uli-
cę Sienkiewicza i Osiedle Staszica, aż do 
Osiedla Bolesława Prusa i ulicy Brzo-
zowej, a następni ponownie w stronę 
urzędu miasta ulicami Komorowską, 
Pogodną, Powstańców i Chopina.

Podczas jazdy czas umilała miesz-
kańcom muzyka. Cały rajd prowadził 
prezydent miasta Paweł Makuch. Dzię-

ki wspólnej zabawie mieszkańcy mieli 
okazję upamiętnić święto, ale również 
poznać innych wielbicieli ruchu na 
świeżym powietrzu.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

3 Maja na sportowo

Turczynek to wpisane  
do rejestru zabytków  
dwie wille z początku  

XX wieku
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
Z DNIA 06 MAJA 2024 ROKU

W SPRAWIE:  WYDZIERŻAWIENIA CZĘŚCI NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWYCH

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego ogłasza pierwszy publiczny przetarg ustny nieograniczony na wydzierżawienie części gminnych działek, 
przedstawionych w poniższej tabeli, ukazanych na załącznikach mapowych, przeznaczonych na cele prowadzenia obwoźnej małej gastronomii tj. mobilnej 
sprzedaży wyrobów cukierniczych w tym lodów, napojów z wyłączeniem alkoholowych oraz energetycznych, z pojazdów typu: rowery gastronomiczne oraz 
skutery gastronomiczne i motorowery gastronomiczne o pojemności do 50 cm3.

Nieruchomości są wolne od praw i roszczeń osób trzecich i nie ma przeszkód do rozporządzania nimi. 
Czas trwania dzierżawy gruntu wynosi 3 sezony wiosenno-letnio-jesienne, z tym że pierwszy sezon letnio-jesienny będzie trwał od 24.06.2024 r. do 15.10.2024 r.,  
a następne dwa sezony wiosenno-letnio-jesienne będą trwały od 01.04.2025 r. do 15.10.2025 r. i od 01.04.2026 r. do 15.10.2026 r. W okresie między sezonami 
przedmiot dzierżawy będzie w dyspozycji i zarządzie Wydzierżawiającego.
Przetarg ustny nieograniczony na wyłonienie dzierżawcy gruntu odbędzie się w trybie licytacji stawki wywoławczej miesięcznego czynszu dzierżawnego  
w dniu 10.06.2024 r.  o godzinie 11:00 w sali konferencyjnej w Willi Niespodzianka w Grodzisku Mazowieckim przy ul. T. Kościuszki 12.
Regulamin  przetargu  dostępny jest w Urzędzie Miejskim w Grodzisku Mazowieckim ul. T. Kościuszki 12A, Wydziale Gospodarki Nieruchomościami oraz 
na elektronicznej tablicy ogłoszeń znajdującej się przed Urzędem, a także na stronie internetowej www.bip.grodzisk.pl Urzędu Miejskiego w Grodzisku 
Mazowieckim. 
Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest dokonanie wpłaty wadium w pieniądzu na wybraną/e lokalizację/e w wysokości/ach wskazanej/ych w tabeli na 
konto znajdujące się w Banku Pekao SA w Warszawie ul. Grzybowska 53/57, 00-950 Warszawa, Nr konta 88 1240 6348 1111 0010 4058 8554  lub w Kasie  Urzędu  
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim ul. T. Kościuszki 12A do dnia 06.06.2024 r. Za termin zapłaty uznaje się dzień wpływu należności na wskazane konto. 
Ponadto przed przetargiem przystępujący do przetargu zobowiązani są także do pisemnego potwierdzenia przyjęcia warunków określonych w ogłoszeniu  
i regulaminie przetargu oraz przedstawienia wizualizacji wymaganego pojazdu gastronomicznego, z którego prowadzona będzie działalność.
Wadium złożone w gotówce przez wygrywającego przetarg ulega zarachowaniu na poczet czynszu dzierżawnego. Wadium złożone przez innych uczestników 
przetargu podlega  zwrotowi  w ciągu 1-3 dni od rozstrzygnięcia (ogłoszenia wyniku) przetargu. Wadium ulega przepadkowi, gdy uczestnik, który przetarg 
wygrał uchyla się od podpisania umowy dzierżawy.
Informacje dotyczące przetargu udzielane będą w Urzędzie Miejskim w Grodzisku Mazowieckim przez Wydział Gospodarki Nieruchomościami, a także pod  
nr telefonów 22 463 46 30  lub 22 755 55 34 wew. 220.
Wywoławcze stawki miesięcznego czynszu dzierżawnego na poszczególne lokalizacje przedstawia powyższa tabela. Postąpienie wynosi minimum 50,00 zł.
Do stawki czynszu ustalonej w drodze przetargu doliczony zostanie podatek VAT w obowiązującej wysokości. 
Dzierżawca wyłoniony w przetargu własnym kosztem i staraniem w razie potrzeby wykona tymczasowe podłączenie obiektu do infrastruktury technicznej,  
do prawidłowego funkcjonowania punktu sprzedaży, a po zakończeniu dzierżawy zdemontuje urządzenia. 
Termin rozpoczęcia działalności handlowo-gastronomicznej na gruncie określa się na 24 czerwca 2024 r.
Burmistrz Grodziska Mazowieckiego zastrzega sobie prawo zmiany ogłoszenia, a także  warunków przetargu lub odwołania przetargu z uzasadnionej przyczyny.  

L.p.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

1o.

11.

Lokalizacja działki

Grodzisk Maz. ul. H. Sienkiewicza 
„Stawy Goliana”

Grodzisk Maz. ul. J. Kilińskiego 
 
Grodzisk Maz. ul. W. Bartniaka 
Park im. Skarbków

Grodzisk Maz. 
ul. R. Traugutta /M. Langiewicza

Grodzisk Maz. ul. Bałtycka park przy 
zbiegu ul. Bałtyckiej i ul. J. Piłsudskiego

Grodzisk Maz. Plac Króla Zygmunta 
Staregoprzy Kościele pw. Św. Anny

Grodzisk Maz. ul. Nadarzyńska

Grodzisk Maz. ul. Wioślarska

Grodzisk Maz. ul. WŁ. Reymonta 

Grodzisk Maz. ul. Armii Krajowej

Adamowizna
ul. Dr M. Chełmońskiego    

Nr ew.  
działki

cz. dz.  49/4

cz. dz. 45

cz. dz. 35/2

cz. dz. 92/2

cz. dz. 88/6

cz. dz. 2/7

cz. dz. 23

cz. dz. 4/3

cz. dz. 12/29

cz. dz. 9/11

cz. dz. 107/1

Nr obrębu

0028

0028

0025

0011

0023

0042

0061

0068

0047

0032

0001 
Adamowizna

Powierzchnia 
w m2

10

10

10

10

10

10

10

10

10

10

10

Wadium 
w zł

615,00

615,00

615,00

492,00

492,00

615,00

615,00

615,00

492,00

492,00

369,00

Wywoławcza stawka miesięcznego 
czynszu dzierżawnego netto w zł

500,00

500,00

500,00

400,00

400,00

500,00

500,00

500,00

400,00

400,00

300,00

\\\ RASZYN

Wspaniały triumf Igi! 
Tenisistka z Raszyna pokonała 
w madryckim finale Arynę 
Sabalenkę i znacząco 
powiększyła swoją przewagę 
nad rywalkami w rankingu 
WTA.

Madrid Open to prestiżowy dorocz-
ny turniej tenisowy rozgrywany 

na obiekcie Caja Mágica w stolicy Hi-
szpanii. Rywalizacja skupia najlepszych 
zawodników i zawodniczki z całego 
świata. W tegorocznej edycji znako-
micie spisała się Iga Świątek, która nie 
zawiodła oczekiwań kibiców.

Droga mieszkanki Raszyna do wiel-
kiego finału była prawdziwym poka-
zem jej ogromnego talentu. Najpierw 
Polka pokonała 2:0 Chinkę Wang Xiyu, 
następnie rozprawiła się z rumuńską 
zawodniczką Soraną Cirsteą (2:0) i Hi-
szpanką Sarą Sorribes Tormo (2:0). W 
ćwierćfinale czekała na nią pochodząca 
z Brazylii Beatriz Haddad Maia – ry-
walka zwyciężyła w pierwszym secie 
6:4, ale następne dwa należały już do 
naszej tenisistki (6:0 i 6:2). Półfinał 
to pojedynek z Amerykanką Madison 
Keys. Tutaj Iga również nie miała więk-
szych trudności i w świetnym stylu 
awansowała, pokonując przeciwniczkę  
6:1 i 6:3.

\\\   Pojedynek mistrzyń
Najważniejsze starcie w madry-

ckim turnieju kategorii WTA 1000 sta-
nowiło dla Świątek już trzeci finał w 
tym sezonie. Wcześniej udało jej się wy-
grać zawody Qatar Ladies Open 2024 
w Dosze oraz Indian Wells w USA. Wy-
zwanie było duże, ponieważ naprze-
ciwko niej na korcie stanęła świetna 
tenisistka Aryna Sabalenka, aczkolwiek 
jej wyniki w tych zmaganiach były już 
nieco inne.

Białorusinka nie miała łatwej 
przeprawy w Madrycie. Po wygranej 
2:1 z Magdą Linette nie bez problemów 
pokonała reprezentujące Stany Zjed-
noczone Robin Montgomery i Danielle 
Collins – również w trzech setach. W 
półfinałowym starciu z kazachską za-

wodniczką Jeleną Rybakiną przegrała 
pierwszą odsłonę meczu 1:6, ale osta-
tecznie mogła świętować awans do 
rundy finałowej.

Obie tenisistki doskonale się znają 
– w edycji 2023 madryckiej imprezy 
również zmierzyły się ze sobą w fina-
le. Wtedy lepsza była Sabalenka, która 
zwyciężyła 2:1 (6:3, 3:6 i 6:3). W sobotę 
jednak to Polka była górą i sięgnęła po 
kolejne ważne trofeum.

Dziesiąte spotkanie Igi z Sabalenką 
dostarczyło fanom ogromnych emocji. 
Cały mecz trwał ponad trzy godziny! 
Podopieczna trenera Tomasza Wikto-
rowskiego rozpoczęła rywalizację od 
przełamania serwisu, ale później obie 
zawodniczki wygrywały swoje gemy. 

W końcówce lepiej zaprezentowała 
się raszynianka i to ona zakończyła 
pierwszego seta wygraną 7:5. W dru-
gim secie od początku przewagę mia-
ła Białorusinka, rezultat wynosił już 
1:1 – Sabalenka pokonała Igę 6:4. W 
trzeciej odsłonie rywalka prowadziła 
3:1, jednakże 22-latka zdołała odro-
bić straty, finalnie doprowadzając do 
tie-breaka, w którym wprawiła w za-
chwyt wszystkich kibiców w naszym  
kraju.

Niesamowicie ważne zwycięstwo 
stanowiło dla Igi dwudziesty triumf 
w jej karierze i pierwszy w tych ma-
dryckich zawodach. Jako triumfatorka 
otrzymała ona 963 225 euro, czyli po-
nad 4,2 miliona złotych.

\\\   Na szczycie
Po triumfie w Hiszpanii najlepsza 

rakieta świata posiada na swoim koncie 
10 910 punktów w rankingu WTA. Dru-
ga w zestawieniu Sabalenka ma ich… 
7498! Tuż za nią znajduje się Amery-
kanka Coco Gauff – 7313 punktów. Dla 
polskiej tenisistki to już 102. tydzień w 
karierze na fotelu liderki.

Teraz nadszedł czas na Włochy i 
rywalizację w Rzymie. Niesamowita 
tenisistka rozpocznie ją od drugiej run-
dy – pierwsze spotkanie rozegrane zo-
stanie najwcześniej w czwartek 9 maja. 
Wtedy zmierzy się z Caroline Dolehide 
z USA albo kwalifikantką.

Rafał Lipski

Wielka Iga Świątek

Wspaniała Iga Świątek
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\\\ PIASTÓW

Obywatel Ukrainy, który 
mieszkał w Piastowie, jest 
podejrzany o współudział 
w trzech zabójstwach. 
Mężczyzna został zatrzymany 
na terenie miasta.  

W piątek 31 marca doszło do tra-
gedii. W domu jednorodzinnym 

w Ursusie odnaleziono martwe ciała 
4 osób. Ślady wskazywały, że mogło 
dojść do tak zwanego rozszerzonego 
samobójstwa. Zdzisław M. miał za-
mordować swoją żonę oraz teściów 
zadając im liczne ciosy kłute i tłuczone, 
po czym sam się powiesić. Na miejscu 
funkcjonariusze zabezpieczyli jego list 
pożegnalny, który potwierdzał tę wer-
sję wydarzeń. Jednak dalsze działania 
śledczych wykazały, że mężczyźnie 
prawdopodobnie ktoś pomagał pod-
czas zbrodni.

– Śledztwo w tej sprawie prowa-
dzi Prokuratura Rejonowa Warszawa 
Ochota. Zgromadzone na miejscu zda-
rzenia dowody i ślady oraz ich analiza 
dokonana po przeprowadzaniu sekcji 
zmarłych, doprowadziły do ustalenia, 
że w zdarzeniu mogła brać udział rów-
nież osoba trzecia – przekazał nam 
rzecznik prasowy prokuratury okrę-
gowej, Szymon Banna.

Śledczy sprawdzili telefon Zdzi-
sława M. i dzięki temu natrafili na trop 
podejrzanego. Jest nim Ihor L. ,50-let-
ni obywatel Ukrainy. Mężczyzna zo-
stał zatrzymany na terenie Piastowa. 
Według nieoficjalnych informacji, do 
których udało nam się dotrzeć, po-
dejrzany mieszkał w hotelu pracow-
niczym na terenie miasta. Kwatery 
te są zamieszkiwane głównie przez 
obcokrajowców. W trakcie śledztwa 
funkcjonariusze zabezpieczyli ślady 
krwi jednej z ofiar z Ursusa na ubraniu  
zatrzymanego.

– Po doprowadzeniu do prokura-
tury rejonowej Ihor L. usłyszał zarzuty 
dokonania wspólnie i w porozumieniu 
ze Zdzisławem M. potrójnego zabój-
stwa. Mężczyzna nie przyznał się do 
zarzucanych mu czynów i odmówił 
złożenia wyjaśnień – dodał Szymon 
Banna.

Mieszkaniec Ukrainy dzięki decyzji 
sądu trafił do aresztu. Jak potwierdza 
prokuratura „materiał dowodowy 
zgromadzony podczas śledztwa wska-
zuje na duże prawdopodobieństwo 
popełnienia przez podejrzanego za-
rzuconego mu czynu”.

Za zabójstwo Ihorowi grozi kara 
od 8 lat pobytu w więzieniu do nawet 
dożywotniego pozbawienia wolności. 
Ze względu na udział mieszkańca Pia-
stowa w zbrodni w Ursusie, Przegląd 
Regionalny będzie na bieżąco śledził 
postępy policji i prokuratury w tej 
sprawie.

Maciek Gos

Podejrzany o 3 morderstwa
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 DAM PRACĘ 

  Zatrudnię osoby do pracy  
na magazynie chłodniczym 4 stopnie  
na hali, do kompletacji zamówień na 
podstawie skanera. Praca w godzinach 
20:00 – 4:00. Wynagrodzenie 4500 zł 
netto. Kontakt 570-598-915.

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395

  Praca dla technika dentystycznego  
w Piasecznie. Tel. 502 031 221 

  OCHRONA PRUSZKÓW. 
 Poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do pracy.  
Nie wymagamy doświadczenia.  
Tel. 882 825 886 

Firma JJW  w Konstancinie-Jeziornie  
zatrudni pracowników do obsługi  

maszyn tel.: 22 711 71 58  

  Pracownia tapicerska zatrudni  
od zaraz tapicera. Wymagane  
doświadczenie. Telefon 606750517 

  Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza, możliwość zakwaterowania, 
tel. 506 59 55 55 

  Szwalnia Koster w Piasecznie zatrudni 
krawcowe/szwaczki, 509201756 

  Pana emeryt rencista na parking  
Otwock tel. 505 387 116

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Zatrudnimy ekspedientkę do sklepu 
mięsnego Góra Kalwaria, Piaseczno, 
tel. 22 726 86 36    

KUPIĘ  

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418  

SPRZEDAM  

 Sprzedam stół krawiecki 1,5x2m i 3 
manekiny krawieckie. Tel. 692 985 588 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Nadzory, badania, ekspertyzy  
budowlane, Świadectwa  
Charakterystyki Energetycznej  
Budynków. Tel. 695 432 058 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew.  
i zew. 22 717 71 00, 601 623 480,  
603 310 223

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998     

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345 

 Docieplanie budynków, szybko,  
tanio, solidnie tel. 502 053 214  

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Glazura, gres, remonty, 601 219 482 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka,  
tel. 733159220

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721  

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895  

 Kominiarz tel. 500 214 632 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

 Elewacje, ocieplenia,  
tel. 730 358 998

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758 

 Schody, cyklinowanie,  
tel. 510 128 912

 Hydraulik - naprawy, tel. 698 185 911 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828 

 Kupię działkę bezpośrednio  
Powiat Piaseczyński 668 664 199    

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną, siedliska. 22 km od Piaseczna.  
Tel. 601 065 056   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Prażmów, bezpośrednio 1070m2  
budowlana 668 664 199 

 Urocza leśna widokowa  
działka rekreacyjna, Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Poszukuję małego niedrogiego  
pomieszczenia do zamieszkania. Jestem 
emerytką. Piaseczno, 575644821  

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144  

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Złom różny, akumulatory, siatki, 
669445400 

 Złomowanie pojazdów  
tel. 501 314 711 

 Obwoźny skup złomu  
tel. 501 314 711 

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

MATRYMONIALNE 

 Pani pozna Pana 60+, tel. 451212266

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PRUSZKÓW 

Piotr Bąk w ostatnich 
wyborach samorządowych 
głosem mieszkańców  
został wybrany na prezydenta 
Pruszkowa. Z nowym  
włodarzem miasta 
rozmawiamy o minionej 
kadencji samorządowej  
oraz o planach związanych  
z przyszłością miasta.
\\\  W poprzedniej kadencji był Pan 
zastępcą przewodniczącego rady 
miasta. Jak Pan ocenia minioną 
kadencję? Pod względem zarówno 
działań rady, jak i prezydenta?
To była trudna kadencja. Dwukrotnie 
wydłużona przez ustawy, więc najdłuż-
sza w historii samorządu, trwająca po-
nad 5 i pół roku, i mam nadzieję, że nie 
będzie dłuższej w przyszłości. Z drugiej 
strony były trudności polegające na 
tym, że nie było woli współpracy po-
między prezydentem a radą. To zresz-
tą mieli Państwo okazję obserwować, 
chociażby podczas sesji rady miasta 
czy posiedzeń komisji. Dokumenty, 
które były nam przygotowywane by-
ły wątpliwej jakości, albo ich nie było, 
albo musieliśmy o nie prosić i przez to 
część spraw była odkładana w czasie. 
Natomiast współpraca w samej radzie 
układała się dobrze. Nie ukrywam też, 

że mieliśmy parę trudnych wyborów 
jako ugrupowanie współpracujące ze 
sobą, ale zawsze gdzieś się udało zna-
leźć jakiś kompromis, który był zarów-
no głosem rozsądku, jak i dbałością o 
budżet i finanse miasta. Tutaj należy 
podkreślić, że to rada bardziej stała na 
straży finansów miasta niż prezydent.
\\\  Właśnie, było dużo głosów w ra-
dzie na temat tego, że miasto jest 
zadłużone. Czy to oznacza, że w przy-
szłej kadencji możemy się spodzie-
wać mniej inwestycji? Szczególnie 
tych większych?
To zależy, co rozumiemy przez pojęcie 
większych inwestycji. Jeśli chodzi o bu-
dowę nowych obiektów, to na pewno 
nie będziemy od tego uciekać, bo to jest 
nieuniknione. Musimy kontynuować 
remont placówek oświatowych i ich 
modernizację. Być może pojawią się 
nowe obiekty. Zobaczymy. Nie wiem, 
jaki jest katalog zadań projektowych. 
Jako rada zwróciliśmy uwagę, że dzi-
siaj możliwości finansowe budżetu są 
wykorzystane do granic możliwości. 
I trudno będzie znaleźć jakąś lukę na 
jakąkolwiek nową inwestycję. Na pew-
no musimy spłacić szybciej zadłużenie 
miasta (zresztą niektóre osoby ze służb 
finansowych miasta też to podkreślają). 
Przypomnę, że dług to obecnie około 
180 milionów narastająco. W ostat-
nich 5 latach ten dług wzrósł z ok. 82 
do 176 milionów. W minionym 2023 

roku sama obsługa kredytu (spłata od-
setek i części rat) kosztowała budżet 
miasta 13,5 miliona. To jest bardzo du-
żo. Miasto nie może sobie pozwolić na 
takie wydatki. Dlatego musimy spłacić 
szybciej kredyty lub szukać innych roz-
wiązań. Oczywiście nie mówię, że to 
jest wina prezydenta. To jest także kwe-
stia czynników zewnętrznych. Inflacja, 
wybuch zbrojny za wschodnią granicą 
spowodowały, że te wskaźniki banko-
we wzrosły. W konsekwencji spłacamy 
raty właśnie w takiej wysokości. Jako 
miasto braliśmy kredyty, które służy-
ły na rozbudowę infrastruktury. Tutaj 
należy podkreślić, że korzystaliśmy 
również z dofinansowań zewnętrz-
nych. Ale te dofinansowania niekiedy 
nie pokrywały 80% inwestycji. Więc 
jeżeli mamy inwestycję za 10 milio-
nów, a dofinansowanie na 5, to kolejne 
5 musi się skądś wziąć – czyli z budżetu. 
Taka sytuacja miała miejsce na przy-
kład przy przebudowie ulicy Kościusz-
ki, którą radni ostatecznie odrzucili. 
Należy nadmienić, że dofinansowanie 
przebudowy tej ulicy było w wysoko-
ści 8,2 miliona złotych, natomiast cały 
remont szacowany był na około 24 mi-
liony. Mówimy tu, o ulicy, która ma tylko 
600 metrów. Natomiast budowa ul. Eu-
ropejskie łącznie z całą siecią wodno-
-kanalizacyjną, to był koszty ok. 17 mi-
lionów. A to jest inwestycja na odcinku  
1,2 kilometra. 

\\\  Czy to oznacza, że niektóre inwe-
stycje nie powinny być realizowane 
w przeciągu tych ostatnich pięciu 
lat?
Należy sobie zadać pytanie, czy po 
wszystkie środki, które są możliwe do 
wzięcia, należy występować. Czy są 
one potrzebne? Bo jeżeli chcemy bu-
dować przedszkole, a środki są np. na 
budowę świetlicy czy teatru, to czy po-
winniśmy brać te środki? Radny Karol 
Chlebiński kiedyś to nazwał „pędem 
pozyskiwania środków zewnętrz-
nych”. I to też może wpływać na to, że 
sytuacja finansowa miasta jest taka,  
jaka jest. 
\\\  Jakie są największe problemy w 
Pruszkowie? Rozumiem, że budżet, 
o tym już mówiliśmy, a poza tym?
Miejsca parkingowe. W trakcie kam-
panii dużo osób zwracało na to uwagę. 
Jest to spowodowane bardzo dużą ur-
banizacją naszego miasta. Poddam pod 
debatę publiczną możliwość stworze-
nia stref płatnego parkowania. Oczy-
wiście na określonych warunkach. Nie 
na zasadzie: czy robimy strefę, czy jej 
nie robimy. Musimy zaproponować, co 
konkretnie ma być w tej strefie i na ja-
kich warunkach ma ona funkcjonować. 
Będziemy również szukać miejsc, gdzie 
ilość tych miejsc parkingowych będzie 
mogła powstać. Będziemy się również 
przyglądać wydawanym warunkom 
zabudowy.

\\\  A jakie plany na najbliższe działa-
nia. Budżet, miejsca parkingowe i...?
Remont nawierzchni sportowych przy 
obiektach oświatowych. I otwarcie 
większości tych obiektów dla miesz-
kańców poza godzinami pracy szkół. 
Kolejny bardzo ważny punkt to popra-
wa jakości wewnętrznej komunikacji 
miejskiej. Na to również narzekali 
mieszkańcy w naszych rozmowach. 
Chodzi o niepunktualne przyjazdy i 
odjazdy autobusów. Czasami niektóre 
kursy w ogóle się nie odbywały. Jakość 
obsługi według mojego doświadczenia 
obniżyła się w stosunku do poprzed-
niej umowy z operatorem autobusów. 
Nie wiem, z czego to wynika. Musimy 
rozmawiać z obecnym operatorem. No 
i będziemy chcieli się też przygotować 
na budowę nowej siatki połączeń auto-
busowych. Tak, żeby była skuteczniej-
sza, szybsza. Żeby nie było potrzeby 
jechać np. przez pół Pruszkowa z części 
A do części B. I przede wszystkim po-
prawa funkcjonowania spółki TBS Zie-
leń Miejska w zakresie przyznawania 
lokali mieszkalnych oraz standardów 
utrzymania lokali komunalnych.
\\\  Bardzo dziękuję za rozmowę.

Maciek Gos

O zmianach w Pruszkowie
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